



လှမ်းဂမ်းသားလွင်းဆင်းယိုင်းတံး Shan Women's Action Network

ရှမ်းသုင်,ထိုင်ပီးဆွင်ရှမ်းစပ် ပီဆဲးတီးမံာ်တွင်း ဝမ်းစွပ်;စွပ်, 17 ပီတီမ်

28 လိုဆဲးမာတ်ချ် 2016 ဆီး;

မ့်,သုင်စား; ပီးဆွင်ရှမ်းစပ်....

ဝမ်းမိုင်းဆွဲဆွဲပီဆဲးဝမ်းဂေး,တင်း လှမ်းဂမ်းသားလွင်းဆင်းယိုင်းတံး (SWAN) စွပ်;စွပ်,တီမ် (17) ပီစားယပ်;။ ရှမ်းစား တေကပ်တိုဝ်တင်းဖွင်းယမ်း ကဆဲးမ့်,သ့စိုက်လိုက်ဆဲးသေ စွပ်;လှဲယှဲ,ယှဲ,ဆမ်ဆမ်ထိုင် ဖူးရှပ်,ဂါဆဲးရှမ်းတင်းသီင်း၊ ဖူး လွဲးထီမ် ဂမ်ရှိုင်းမုဂ်လှမ်းရှမ်းစား လိုင်းပီဆဲးပုဂ်ဂုင်,သုဆဲး,တုင်စလး;သင် မူ,လှမ်းဂူးလိုင်းလိုင်းစလး;သင် ကိတ်,ပူးလိုင်း ကဆဲးလွဲးထီမ်တင်းရှိုင်းတုင်ရှိုင်းလှဲတင်းသီင်းယူး,စား။ တင်းလွဲးထီမ်ဂူးဖုာ်,ဖုာ်,ဆဲး ထီမ်ရှိုင်းပဆဲးမုဂ်လှမ်းရှမ်းစား; ရှိုတ်း သင်းဂါဆဲးတုင်ဆိုင် လွဲးထီမ်ဆွဲးတုင်,ပုင်းရှမ်းစား; ကိတ်,လုလု; ပံးပဍု,လုဂ်;ကွဆဲး, ဂါဆဲးပုဂ်ပုင်ဆင်းယိုင်း မီးဆဲးဂတ် မူးဆမ်ထိုင်စလး; ပံးယူး,လီ လိုင်းဆဲးစားယပ်;။ ရှမ်းစားဂေး လှမ်းဂမ်းဆဲးမိုင်းမူ,ပိုင် ဆင်းယိုင်း မဆဲးမဆဲးဂိုမ်းဂိုမ်းသေ စလး; တုင်ဆိုင်ရှိုတ်းသင်းဂါဆဲးသင်းဆွဲးတုင်,ပုင်းမူး ရှားဆဲးတေး,ထိုင်ယမ်းလီပ်။

လှမ်းရှမ်းစား; ကတ်းရှိုတ်းပင်ဂုမ်ဝင်းဖဲဆဲးဂါဆဲး ဆွဲးဝမ်းထီ 23-25 လိုဆဲးမာတ်ချ်ဆဲးသေ ဖူးရှပ်,ဂါဆဲး မူးစိုဆဲးရှိုတ်း (26) ဂေး။ သိုပ်,ဂျးဆဲးဂေး ရှမ်းစားလဲးကတ်းရှိုတ်းပင်ဂုမ်စွပ်;စွပ်, ပွတ်းထီ 17 ဆွဲး ဝမ်းထီ 26-28 လိုဆဲးမာတ်ချ် စလး; မီးဖူးစပ်;လှမ်းမူးစိုဆဲးရှိုတ်း (47) ဂေး.သေ လဲးကုင်,ကုင်;တိုင်,ပင်, တုင်းလုင်းလဲးလှဲဖဲဆဲးဂါဆဲး တုင်ဆိုင်တျးပီ 2016 ယပ်;တုင်းဂျး,လီငမ်းယပ်;။

မုဂ်လှမ်းရှမ်းစားမုင်းမွင်းဝူး လုင်ပုင်လိုင်းမ့်, ကဆဲးစိုဆဲးမူးလှမ်းဆင်,ပင်လိုက်တင်း 2015 ဆဲး ဝံ,ရှပ်တျး,တေဂေး, တင်း မိုင်းရှမ်းတုမ်တီ,မုပ်,စရေ,သီ, ကဆဲးလမ်းစိုင်းဆွဲးမိုင်းရှမ်း မုင်းမွင်းမူးတင်းရှိုင်း။ ဂုလ်းဂူး မုဂ်လှမ်းရှမ်းစားလမ် မီး လွင်းမံးလှဲကိတ်,လုလု; ဂါဆဲးစိုင်းတေး,ဂါဆဲး စွင်လှမ်းသိုက်းဂူးဖုာ်, ဂါဆဲးလှမ်းသိုက်းမာဆဲးစပ် မူးစျု.တပ်ထီမ်ရှိုင်းသိုက်း။ ရှမ်း ပူးတင်းဂါဆဲးယိုင်းသိုက်းတေး,ဂါဆဲး ဆွဲးစားလှမ်းယိုင်းဂွင်းဂင်,လမ်းစိုင်းဆွဲးမိုင်းတံးကဆဲးပီဆဲးစိုဆဲးမူး။ ဝံးသေလှမ်းယိုင်း ဂွင်းဂင်,မင်လှမ်း လုင်းလံးမိုင်းဂိုတ်းယိုက်းသိုက်းပတ်ပိုဆဲး လှမ်းလုင်ပုင်လိုင်းမာဆဲး; ကဆဲးဂူးဖုာ်,ဂူးပူး ကမ်,ပူးလှမ်းဆဲး။

လွင်းလုင်းပီဆဲးသိုက်းဆွဲးမိုင်းမူး ပီယပ်;စားဝင်းရှိုင်း လွင်းလုင်းတိုဆဲးလမ်း ကမ်,မီးပိုင်သိမ်းပီင်းရှပ်;သု သိုင်,ပီတုလှမ်းစလး သုဆဲး,လဲးဂူးဆဲးသေ ဂူးဆဲးမိုင်းလု.သုမ်းတီးလိမ် တျးယူး,သပ်;ဂါဆဲးသင်းစလး; လွင်းဖေးစီဆဲးယူးမင်းဂမ်လိုင်းဆဲးသေ တုမ်တိုဝ်ပေဂူးဆဲးမိုင်းမူး လံာ်ကုင်;ပါဆဲးယပ်;။ လိုဝ်သေဆဲးကမ်,ဂူး ဖူးမီးပုဆဲးဖွဲးစပ် ကမ်,ရှပ်ဆူးတီးပုဆဲးဖွဲးစပ် တီမ်ထုဆဲး; မီးလွင်းဂါဆဲးသူး ဂါဆဲးလမ်း; မီးလေးဖလမ်,မာဂ်; စလး; တုမ်တိုဝ်လွင်းရှမ်း,လုမ်းစလး; ဖေလွင်းဂါဆဲးယူး,စွင် ဆင်းယိုင်းစလး;လုက်;ကွဆဲး,စပ်။

ရှပ်;ဆဲးစလး; လှမ်းဂမ်းသားလွင်းဆင်းယိုင်းတံးရှမ်းစားစိုက်းသုဆဲး ရှမ်းလှမ်းယိုင်းဂွင်းဂင်,ဂူးလှမ်းလှမ်း ဂိုတ်းယိုက်း လွင်းစိုင်းသိုက်းတေး,ဂါဆဲး တွဆဲးတျး,သုဆဲး,လဲးသုဆဲး,ပီဆဲးဂူးဆဲး။ လွင်းတြးမာဆဲး,မီဆဲးစလး; တျးဖဲစိုင်းမူလှဲလွင်းရှိုတ်းရှံာ်. လျး.တင်းမူတ်းသေ ဂေး,သင်းလွင်းငမ်းယီဆဲး တျးဝါဆဲးမိုင်းရှမ်း။ လိုဝ်သေဆဲးရှမ်းစားဂေး; စိုက်းတိုက်းသုဆဲး လုင်ပုင် လိုင်း ကဆဲးတေစိုဆဲးမူးဆဲးစလး; မုဂ်လှမ်းကဆဲးကိတ်,စွင်; ဂူးဖုာ်ဖုာ်,ယှဲ,ယှဲ,ဆမ်ဆမ်ဝူး ရှမ်းရှိုတ်းဂါဆဲးရှမ်းမိုင်းဂါဆဲးဂျး, တွဆဲးတျး,တေဂေး,တင်း မိုင်းရှမ်းတုမ်တီ,မုပ်,စရေ,သီ, ကဆဲးလမ်းစိုင်းဂူးစိုင်းစိုင်း မီးလွင်းဖဲစိုင်း,ပီင်းဂါဆဲးစလး; တျး,တေ ယူး,သပ်;ဂါဆဲးသင်းဂျး, ဂတ်းဂတ်းယီဆဲးယီဆဲး ဆွဲးရှိုင်းဆွဲးယေး; ဆွဲးဝါဆဲးဆွဲးပီင်း; ဆွဲးကိုင်, ဆွဲးတိုင်; ဆွဲးလိုင်းမိုင်း ရှမ်းစား; ဆဲးသေဂမ်း။

တိုက်းတေး,ဂပ်;သိုပ်,တွင်းယပ်;လဲးတီး ဖူးစဆဲးပက်,မုဂ်လှမ်း-
ယိုင်းရှားဖျး + (66) 89 2627848
မူလှဲဆုမ်,ရှမ် + (66) 83 3218283